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SAKER TIL BEHANDLING 
 
Ingen merknader til innkalling. 
Ingen merknader til saksliste. 
 
 
Interpellasjon fra representanten Marit Svarverud (V) til kommunestyrets 
møte 12.12.2014 om boligpolitikk. 
 
Boligpolitikk 
 
En synlig konsekvens av senere års totalt manglende boligpolitikk i kommunen 
gjenspeiler seg i antall fødte barn.  
 
De siste tre årene er det kun født 24 barn som sokner til Nerstad skole. Det er ikke stort flere 
enn et vanlig klassekull. I år er det 20 elever i 1. klasse.  
I 2012 ble det født 11 barn. 
I 2013 ble det født fem barn. 
I 2014 blir det anslagsvis født åtte barn. 
 
Når jeg ser på fødselstallene for hele Sigdal de tre siste årene (2012, 2013 og 2014), er dette 
også dyster lesning.  
I 2012 ble det i hele Sigdal født 28 barn.  
I 2013 ble det kun født 19.  
Inneværende år ligger det an til å bli 29 nye verdensborgere i kommunen. (Tallene er hentet fra 
Sigdal helsestasjon v. Gunhild Albjerk.) 
 
Dette er dramatiske tall! Jeg vet ikke om det ringer alarmklokker hos andre, men jeg er gjort 
kjent med at det er sendt ut «bekymringmelding» fra foreldre til elever ved Nerstad skole til 
både ordfører og rådmann angående den negative utviklingen. Så hvorfor har vi denne 
utviklingen? 
 
Jeg tror mye av svaret ligger i at vi har en boligpolitikk hvor det skjer forsvinnende lite. Det er 
ikke bare oss i Venstre som har etterlyst en mer offensiv boligpolitikk. Representanter fra 
andre partier har også stått her på talerstolen og ytret sin bekymring over manglende 
boligtomter. 
Kan vi da som folkevalgte bare godta at dette området gjentatte ganger bare blir glemt, eller 
skjøvet under teppet? 
 
Mulig det fortsatt fins ledige tomter i det nye byggefeltet i Eggedal, men det hjelper oss i nedre 
del av kommunen svært lite. Det er fem mil til Eggedal sentrum fra Solumsmoen. Og for de 
fleste er dette  «feil» retning med hensyn til jobb. 
Jeg antar at ordfører vil hevde at det er boligtomter i nedre del av kommunen. 
Men tomter uten infrastruktur kan vi ikke regne som byggeklare tomter. Uten infrastruktur må 
kjøper  koste både vei, vann og kloakk. Dette er en så stor investering at vi kan ikke forvente at 
en enkelt utbygger vil koste dette alene, når de ikke vet om det kommer andre som vil spleise. 
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Allerde i 2007 fremmet Venstre forslaget om utredning av nytt boligfelt i nedre del av 
kommunen.  Siden vi ikke har opplevd noen fremdrift, har vi siden da gjentatt forslaget hvert 
år, og like mange ganger har kommunestyret svart et enstemmig ja.  
Jeg kan sitere vedtaket fra desembermøtet i fjor: 
 
«Det tas initiativ overfor private grunneiere med tanke på å få i gang arbeid med nye 
boligfelt i nedre del av kommunen og i Prestfoss. I arbeidet vurderes et eventuelt 
samarbeid med private grunneiere om utbygging. jf. vedtak i kommunestyret ved 
budsjettbehandling i 2009, 2010, 2011, 2012 og 2013. Det presiseres at boligfelt i nedre 
del av kommunen må forstås til å være nærmere Modum-delet enn Nerstad. Sak legges 
fram for kommunestyret i 2014.» 
 
Jeg har per dags dato ikke sett at vedtaket er blitt fulgt opp. 
Dette er mitt siste budsjettmøte i min andre periode her i kommunestyret, og jeg tillater meg 
derfor å komme med følgende spørsmål til ordfører: 
 
1. Hvor er det denne prosessen stopper, og hvorfor er ikke vedtaket fulgt opp i 2014?  
 
2. Er det ikke lenger administrasjonens og ordførerens jobb å følge opp kommunestyrets 
vedtak? 
 
3. Når vi vet det i Sigdal bygges svært få bolighus i året, fins det da egentlig noen langsiktig 
plan eller tenkning rundt dette? 

 
5. Vi fikk 900.000 kr i «Bolyst prosjektet», som skal stimulere til bolyst?  Men hvor skal nye 
innbyggere bygge seg hus, eller eventuelt bo?  
 
 
 
 
 
Svar fra ordfører Kari Kolbræk Ask på interpellasjon fra representanten 
Marit Svarverud (V) til kommunestyrets møte 12.12.2014 om boligpolitikk. 
 
Interpellanten uttrykker synspunkter på fødselstall, boligpolitikk, boligbygging og tomter. 
Ordføreren velger å besvare interpellasjonen med bakgrunn i spørsmålene som er stilt. 
 
Når det gjelder tomtearealer må det være planer både på kort og på lang sikt. På kort sikt er det 
mest gunstig å legge ut tomter i områder som er regulert til boligformål og der infrastruktur 
som vei, strøm, vann og avløp allerede er på plass.  
 
Pr i dag er det fire områder i kommunen hvor det er tilrettelagt infrastruktur med kommunalt 
vann- og avløp. Det er Eggedal, Nedre Eggedal, Prestfoss og Nerstad.   
 
På litt lengre sikt, må nye boligområder inn i arealdelen til kommuneplanen. Det er kommet 
inn ca. 50 forslag/innspill til arealdelen av kommuneplan, men bare to gjelder boligbebyggelse. 
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Derfor må kommunen i forbindelse med kommuneplanprosessen tilrettelegge for regulering av 
boligareal, så arealplanlegging gjenspeiler fokusområder i samfunnsdelen av kommuneplanen 
(befolknings-, sentrums-, næringsutvikling/verdiskaping, folkehelse og infrastruktur).   
 
Interpellanten nevner Bo-og Bli-lyst prosjektet, som startet opp i 2013, og hvor Buskerud 
fylkeskommune og Distriktssenteret bistår kommunen i prosessen. ‘Kick-off’- samlingen i 
mars konkluderte med tre prioriterte tiltak: 
 

- Identitet 
- Kommuneplanens arealdel og boligutvikling 
- Lag og foreninger 
 

Formannskapet er styringsgruppe for prosjektet og holdes orientert om status. 
 
Kommunen har relativt ofte henvendelser fra folk som vurderer å flytte til Sigdal, og i noen 
grad greier kommunen å bidra med opplysninger om aktuelle boliger til salgs eller leie. Når det 
gjelder boliger, boligutvikling og boligtomter, kan kommunen ha ulike roller som 
tilrettelegger: 
 

- Bistå grunneiere med å annomsere tomter som ønskes lagt ut for salg. 
- Bistå og rådgi grunneiere i planleggingsarbeidet 
- Erverve areal for kommunale boligfelt. 
- Bekoste nødvendige planer. 
- Kommunen kan selv være utbygger. 
- Kjøpe boliger av utbyggere for å stimulere boligmarkedet.  

 
Kommunen har bistått grunneiere med å annonsere tomter for salg, og tydelig kommunisert 
ønske om å støtte og bist hvis det skulle være ønske om å tilrettelegge for boligtomtutvikling. 
Det er nå også foreslått i egen sak å erverve areal på Nerstad for å utvide det kommunale 
boligfeltet med nye tomter. Det har også vært drøftet hvorvidt kommunen skal bekoste planer 
for private grunneiere. Likeledes kan kommunen bidra til en ønsket utvikling ved å kjøpe 
leiligheter fra privat utbyggere, for å stimulere til en ønsket utvikling.  
Dette er spørsmål som må avgjøres gjennom en politisk prosess og det aktualiserer en 
prinsipiell  diskusjon om kommunens rolle i eiendomsutviklermarkedet.  
 
Boligpolitikk henger også sammen med en boligsosial plan, som kommunen bør utarbeide 
sammen med Helse- og sosial og NAV.  
 
Når det gjelder kommunale byggeklare tomter, hvor infrastruktur som vann, avløp, vei og 
strøm er lagt opp, har Teknisk etat oppdaterte opplysninger som ligger på kommunens 
hjemmeside:  
 
Eggedal: 6 kommunale tomter 
Nedre Eggedal: 2 kommunale tomter 
Prestfoss: 2 kommunale tomter klare for salg, samt 5 nye tomter våren 2015 
Nerstad: 2 kommunale tomter, samt 5 nye som vil være klare tidlig 2015. 
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Når det gjelder leiligheter, så er det pt 4 kommunale leiligheter som kan leies ut. 
  
Ordføreren er av den oppfatning at det ikke er riktig å hevde at prosessen har stoppet opp. 
Administrasjonen og ordfører har tatt initiativ overfor grunneiere i nedre del av bygda for å 
drøfte muligheten for å legge ut aktuelle tomtearealer for salg. Grunneierne er positive til det, 
og administrasjonen har samlet en oversikt over ledige arealer med kontaktinformasjon til 
grunneiere. Denne informasjonen finnes på kommunens hjemmeside.  
   
 
 
 
 
Saksnr. Arkivsaksnr. 
 Tittel 
 14/73 14/1284 
 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL  
 
 14/74 14/487 
 REGNSKAPSRAPPORT - 3. KVARTAL 2014  
 
 14/75 14/488 
 RAPPORTERING FINANSFORVALTNING 2-TERTIAL 2014  
 
 14/76 14/1202 
 BUDSJETTJUSTERING 2014 JUSTERING AV ØKONOMIPLAN 

2014-2017 
 
 14/77 13/873 
 ORIENTERINGSSAK, VEDR SIGDAL OG EGGEDAL 

TURISTSERVICE  
 
 14/78 14/771 
 BUDSJETT 2015 OG ØKONOMIPLAN MED 

HANDLINGSPROGRAM 2015-2018  
 
 14/79 14/1221 
 PROSESS FOR SIGDAL KOMMUNES ARBEID MED 

KOMMUNEREFORMEN  
 
 14/80 14/190 
 OMDISPONERING AV MIDLER PLANOMRÅDE 3 OPPVEKST 

OG KULTUR 2014  
 
 14/81 14/190 
 BUDSJETTJUSTERING PLANOMRÅDE 3 OPPVEKST OG 

KULTUR 2014  
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 14/82 14/1220 
 UTVIKLINGSAVTALE MED BUSKERUD NÆRINGSHAGE 2015 - 

2017  
 
 14/83 14/887 
 REVIDERT AVTALE OM VERTSKOMMUNESAMARBEID - 

RINGERIKE INTERKOMMUNALE LEGEVAKT  
 
 14/84 14/1243 
 SLUTTRAPPORT PROSJEKT 050030 TVEITENSAMLINGENE  
 
 14/85 14/1248 
 BUDSJETTJUSTERING INVESTERINGSPROSJEKTER 2014 

PLANOMRÅDE HELSE OG SOSIAL  
 
 14/86 14/1249 
 OMDISPONERING FRA PROSJEKT 930051 TIL 930070 

PLANOMRÅDE HELSE OG SOSIAL  
 
 14/87 12/1314 
 GODKJENNING ETTER MILJØRETTET HELSEVERN - SKOLE  
 
 14/88 14/1234 
 HØRING- FORSLAG OM Å OPPHEVE KONSESJONSLOVA OG 

BOPLIKTA  
 
 14/89 14/147 
 MELDINGER  
 
 14/90 14/1285 
 KJØP AV BOLIGAREAL (GNR 23 BNR 12) PÅ NERSTAD  
 
 14/91 13/1095 
 VANN OG AVLØP, DJUPSJØEN/SOLESETEROMRÅDET  
 
 14/92 14/1252 
 KOMMUNESTYRE- OG FYLKESTINGSVALG 2015 - 

FASTSETTING AV VALGDAG  
 
 14/93 12/1320 
 VALG AV SAKKYNDIG NEMND, KLAGENEMND OG VARA 

FOR BEHANDLING EIENDOMSSKATT  
 
 
 
 



 
 
KS-73/14   
GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 
 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 Møteprotokoll av 25.09.2014 godkjennes. 
 
 
Behandling: 
Rådmannens forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Møteprotokoll av 25.09.2014 godkjennes. 
 
 
 
KS-74/14   
REGNSKAPSRAPPORT - 3. KVARTAL 2014 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Regnskapsrapport for 3. kvartal 2014 tas til orientering. 
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Regnskapsrapport for 3. kvartal 2014 tas til orientering. 
 
 
 
KS-75/14   
RAPPORTERING FINANSFORVALTNING 2-TERTIAL 2014 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Rapport om finansforvaltning for 2. tertial 2014 tas til orientering. 
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Rapport om finansforvaltning for 2. tertial 2014 tas til orientering. 
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KS-76/14   
BUDSJETTJUSTERING 2014 
JUSTERING AV ØKONOMIPLAN 2014-2017 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
1. Budsjett for 2014 skal justeres etter anslått forbruk på kr. 12.695.000,-, 

restbevilgninger skal overføres til 2015. Finansieringsbehov skal justeres tilsvarende. 
Budsjettjusteringen gjelder følgende: bruk av ubrukte lånemidler kr. 10.385.000, bruk 
av disposisjonsfond kr. 361.000,- bruk av bundne fond kr. 217.000-, tilskudd kr. 
17.000,- og inntekter fra salg av fast eiendom kr. 1.715.000 
 

2. Utbetaling av ekstraordinært avdrag skal reduseres med 10 millioner kroner. 
 
3. Budsjett for 2014 skal justeres etter anslått forbruk på kr. 1.879.000, restbevilgninger 

skal overføres til 2015. Budsjettjusteringen gjelder følgende: bruk av 
disposisjonsfond kr. 775.000,- bundne driftsfond kr. 93.000-, tilskudd kr. 109.000,-.  
Kr. 880.000,- skal avsettes til disposisjonsfond til bruk i 2015. 

 
4. Urealisert gevinst på Grunnfondsbevis og Terra på 1 mill. kroner skal avsettes til 

Trillemarkafond. 
 
5. Utbytte på Grunnfondsbevis og Terra utbytte på kr. 265.347,- skal avsettes til 

Trillemarkafond. 
 
6. Avsatte midler i driftsbudsjettet på kr. 512.193,- overføres til investeringsregnskapet 

til å finansiere Eiertilskudd KLP 2014. 
 
7. Tap på kundefordringer er beregnet til kr. 182.000,-, det skal finansieres med bruk av 

disposisjonsfond. 
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
 
Kommunestyrets vedtak: 

1. Budsjett for 2014 skal justeres etter anslått forbruk på kr. 12.695.000,-, 
restbevilgninger skal overføres til 2015. Finansieringsbehov skal justeres 
tilsvarende. Budsjettjusteringen gjelder følgende: bruk av ubrukte lånemidler 
kr. 10.385.000, bruk av disposisjonsfond kr. 361.000,- bruk av bundne fond kr. 
217.000-, tilskudd kr. 17.000,- og inntekter fra salg av fast eiendom kr. 1.715.000 
 

2. Utbetaling av ekstraordinært avdrag skal reduseres med 10 millioner kroner. 
 

3. Budsjett for 2014 skal justeres etter anslått forbruk på kr. 1.879.000, 
restbevilgninger skal overføres til 2015. Budsjettjusteringen gjelder følgende: 
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bruk av disposisjonsfond kr. 775.000,- bundne driftsfond kr. 93.000-, tilskudd 
kr. 109.000,-.  

a. Kr. 880.000,- skal avsettes til disposisjonsfond til bruk i 2015. 
 

4. Urealisert gevinst på Grunnfondsbevis og Terra på 1 mill. kroner skal avsettes 
til Trillemarkafond. 

 
5. Utbytte på Grunnfondsbevis og Terra utbytte på kr. 265.347,- skal avsettes til 

Trillemarkafond. 
 

6. Avsatte midler i driftsbudsjettet på kr. 512.193,- overføres til 
investeringsregnskapet til å finansiere Eiertilskudd KLP 2014. 

 
7. Tap på kundefordringer er beregnet til kr. 182.000,-, det skal finansieres med 

bruk av disposisjonsfond. 
 
 
 
KS-77/14   
ORIENTERINGSSAK, VEDR SIGDAL OG EGGEDAL TURISTSERVICE 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Redegjørelse vedrørende tilskudd og status i Sigdal og Eggedal Turistservice tas til 
orientering.   
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Redegjørelse vedrørende tilskudd og status i Sigdal og Eggedal Turistservice tas til 
orientering.   
 
 
 
KS-78/14   
BUDSJETT 2015 OG ØKONOMIPLAN MED HANDLINGSPROGRAM 2015-2018 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
 

1. Ved beregning av forskuddsskatt for 2015 gjelder høyeste tillatte satser 

a. Inntektsskatt for personlige skatteytere 11,25 prosent 
b. Formueskatt 0,7 prosent 
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2. Det bevilges kroner 3.301.000,- fra aktuelt disposisjonsfond, som bidrag til 
finansiering av total budsjettramme 2015. 

3. Forslag til budsjett for Sigdal kommune vedtas slik det går fram av budsjettskjema 1a 
og 1b, 2a og 2b. 

4. Satsene for foreldrebetaling SFO prisjusteres med 3 %.   

5. Egenandelen for kulturskolen prisjusteres med 3 % 

6. Rammetimetallet økes med to timer til 1194 timer pr. uke på bakgrunn av økt timetall 
til valgfag.  

7. Tilskuddet til registrerte trossamfunn settes til kr 532,- pr medlem for 2015. 

8. Gebyrer for vann, avløp og renovasjon vedtas i tråd med detaljerte satser i fremlagte 
prisliste, forslag 2015. 

9. Gebyr for slamtømming vedtas i tråd med detaljerte satser i fremlagte prisliste, 
forslag 2015. 

10. Gebyr for private reguleringsplaner vedtas i tråd med detaljerte satser i fremlagte 
prisliste, forslag 2015. 

11. Gebyr for byggesaksbehandling og utslipp vedtas i tråd med detaljerte satser i 
fremlagte prisliste, forslag 2015. 

12. Gebyr for kart og oppmåling vedtas i tråd med detaljerte satser i fremlagte prisliste, 
forslag 2015. 

13. Fellingsavgifter for elg og hjort beholdes uendret med kr 400,- for voksen elg, kr 
230,- for elgkalv, kr 300,- for hjort og kr 180,- pr. hjortekalv.  

14. Feiegebyrene, og gebyr for behandling av søknader om tillatelse til handel med 
fyrverkeri justeres til priser som fremgår av sakens vedlegg og detaljer der, 
gjennomsnittlig prisøkning på 2,1 prosent. 

15. Forslag til budsjett for Sigdal Energi for 2015 vedtas. Det budsjetteres med utbetaling 
av utbytte fra Sigdal Energi i 2015 på kr 800.000,-. 

16. Fullmakt til budsjettjustering: 

a. Hovedutvalgene gis fullmakt til å omdisponere midler mellom tjenester 
innenfor samme planområde. Formannskapet har denne fullmakten for 
planområde 1 og 2.  

b. Rådmannen gis fullmakt til å omdisponere midler innenfor den enkelte 
tjeneste innenfor det samme planområde. 
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17. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp aktuelle lån i tråd med vedtatt investeringsplan 
for 2015 i lys av den fremdrift og det likviditetsbehov som oppstår ved iverksetting 
av vedtatte tiltak. (Jfr budsjettdokument del I, pkt 3.1) 

18. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på inntil kr 3.000.000,- i Husbanken til 
Startlån. 

19. Budsjetthefte 2 side 69. Punkt 2320 Helsestasjon. Forslag til endring av ordlyd i 
punkt 2320 Helsestasjon. 5. og 6. linje endres til: helsestasjons- og skolehelsetjeneste. 
Tildelte midler 245.000 kr brukes uavkortet til å styrke skolehelsetjenesten.  

20. Vi vil i fremtiden trenge frivillige som er villige til å yte en ubetalt innsats på 
omsorgsfeltet. Administrasjonen gjør en analyse av hvordan frivillig innsats kan 
inkorporeres i profesjonelle løsningsmodeller. 

21. Tidligere behandlet sak vedr omdisponering av prosjekt 030050 «Carport 
hjemmetjenester» korrigeres. Hele beløpet tidligere avsatt til Carport 
Hjemmetjenester, kr 250.000,- omdisponeres til 030010 Utvidelse av Sigdalsheimen.  

22. Låneopptak i 2015 reduseres med kr. 200.000,-. Prosjektet 950074 Vatnås kirke, 
tilskudd toalett finansieres med bruk av disposisjonsfond. 

 
 
Behandling: 
Runolv Stegane, fremmet følgende forslag på vegne av Venstre.  
(Forslaget representerer et alternativt budsjettopplegg og ble votert over først.)  

 
1) Det innføres ikke eiendomsskatt fra 2015. Sigdal blir trolig slått sammen med en eller 

flere andre kommuner som ikke har eiendomsskatt. Da har det liten hensikt at 
innbyggere og hytteeiere i Sigdal betaler en ”straffeskatt” det ikke er behov for. Det er 
fullt mulig å drifte kommunen uten å innføre eiendomsskatt. 

 
2) I en ny kommune er det ikke noen garanti for at eiendomsskatt i Sigdal kan brukes på 

tjenester og service for Sigdals innbyggere.  Forslaget til budsjett og økonomiplan 
legger opp til at eiendomsskatten skal gi kommunen en reserve (fond) på nær 40 
millioner kroner ved utgangen av 2018. Disse pengene vil trolig gå inn i 
kommunekassa i den nye storkommunen. 

 
3) Følgende endringer gjøres i budsjett 2015 og økonomiplan 2015-2018 for å unngå å 

innføre en helt unødvendig eiendomsskatt, jf. resultatoppsett: 
 

a) Beregna inntekt fra eiendomsskatt på 46 millioner kroner 2015 -2018 tas ut. 
 

b) Utgifter på 2 mill. ved taksering/innføring av eiendomsskatt i 2015 tas ut. 
Utgiftsramma reduseres tilsvarende. 
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c) Med henvisning til Agenda Kaupangs gjennomgang av helse- og sosialsektoren, 
presentert for kommunestyret 06.11. 2014, reduseres utgiftene med 1,5 millioner 
kroner i 2015. 
 

d) Med henvisning til Agenda Kaupangs påpekning av at det ligger potensiale for 
reduksjon av driftsutgiftene med inntil 11 millioner kroner pr. år, presentert for 
kommunestyret 05.06.2014, reduseres driftsutgiftene med 3,5 millioner kroner pr. 
år i perioden 2016-2018. 
 

e) Foreslått bruk av driftsfond (reserver) med 3,3 millioner kroner i 2015 tas ut. 
Bruk av driftsfond reduseres til kr. 800 000 i 2015 og 1,2 millioner kroner i 2016. 
 

f) ”Prosjekter” med bevilgning over driftsbudsjettet reduseres med 2 millioner kr. i 
2016. Pengene flyttes til 2017 og 2018. 
 

g) Dette gir følgende hovedoversikt for budsjettrammer 2015 og økonomiplan   
2015-2018 (vedlegg) i forhold til korrigert resultatoppsett fra rådmannen, side 5 
  budsjetthefte 1:  
 

RESULTATOPPSETT 2015-2018, jf. side 5 (korrigert versjon) i budsjetthefte 1, 
vedlegg til Venstres forslag 
 

• Eiendomsskatt innføres ikke. Bruk av driftsfond med 3.3 millioner (foreslått i 

2015) og det brukes 0,8 mill. i 2015 og 1,2 mill. i 2016  

• Ramme reduseres med 3,5 millioner kr. i 2015 (ingen kostnad v/innf. 

Eiendomsskatt + anbef. Agenda Kaupang)  

• Ramme reduseres med 3,5 mill. kr. 2016-2018 (anbef. Agenda Kaupang) 

• "Prosjekter" reduseres med 2 mill. kroner i 2016. Beløpene flyttes til 2017 og 

2018. 
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 Regnskap 

2013 

 Budsjett 

2014 

 Budsjett 

2015 

 Øk. Plan 

2016 

 Øk. Plan 

2017 

 Øk. Plan 

2018 

Skatt 85 730      86 200      87 555      87 555      87 555      87 555      

Kommunal eiendomsskatt

Skatteutjevning (1 533)      2 200       1 400       1 400       1 400       1 400       

Ordinært rammetilskudd 103 124    104 396    106 560    106 560    106 560    106 560    

Skjønn 400          400          400          400          400          400          

Kompensasjon arbeidsgiveravgift 3 893       3 770       3 000       3 000       3 000       3 000       

Distriktstilskudd 3 975       4 094       -           -           -           

Kompensasjonstilskudd 2 448       2 108       2 100       2 100       2 100       2 100       

Sum rammetilskudd og komp. 112 307 116 968 113 460 113 460 113 460 113 460

Sum skatt og r.tilskudd 198 037 203 168 201 015 201 015 201 015 201 015

÷ Renter 4 850       5 263       4 696       4 656       4 656       4 523       

 + Rente-/ og finansinntekter 4 837       4 165       3 653       3 653       3 653       3 653       

÷ Avdrag på lån 6 174       7 004       6 931       7 433       7 432       7 542       

÷ Netto ramme fordelt 186 884    190 931    188 989    188 989    188 989    188 989    

 + Bruk av disp.fond 800          1 200       

”Driftsresultat” 4 966       4 136       4 852       4 790       3 591       3 614       

÷ Prosjekter med egne bevilgniger 1 480       1 782       4 852       4 460       2 070       1 400       

Avsetning fond/overskudd 2 740       2 354       0              330          1 521       2 214       

"Bunnlinje" med mer-/mindreforbruk 746 0 0 0 0 0  
 
Fond pr. 31.12. 2018 5 365 
 
Bruker bare 2 av 3,3 mill på driftsfond i 2015 og 2016. Overskudd 2016, 2017 og 
2018 = FOND utgang 2018  
 

Votering: 
Forslaget fra venstre falt med 5 mot 16 stemmer.  

 
Jan Midtskogen (Ap), fremmet følgende forslag 
«Inntekten fra den kommunale eiendomsskatten settes til 10 mill kr. per år  2016 – 2018. 
Økonomiplan med avsetning fond justeres etter det». 
 
Votering 
Forslaget falt med 3 mot 18 stemmer 
 
Jan Midtskogen (Ap), fremmet følgende forslag 
Egenandeler «Betaling for praktisk bistand» (BPA) Budsjetthefte 2 side 40 endres.  
«Satsene for egenbetaling BPA økes med 10%  i 2015». 
 
Votering 
Forslaget falt med 8 mot 13 stemmer. 
 
Knut Erik Kjemperud (Ap) fremmet følgende forslag: 
Boligtilskudd til unge gjeninnføres. Ved bygging eller kjøp av ny bolig i Sigdal gis det et 
tilskudd på kr 40.000 til personer under 35 år. Tiltaket finansieres ved at kr 120.000 
overføres fra «3200 Bedriftsrenovasjon» til dette formål.  
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Det ble foreslått å dele forslaget i to deler, 1. ledd vedr innføring av boligtilskudd, 2. 
ledd vedr finansiering. Rune K. Nikolaisen (V) fremmet alternativt forslag 2. ledd. 
«Tiltaket finansieres innenfor planområde 5». 
 
Votering  

1. ledd: Vedr innføring, forslaget falt med 8 mot 13 stemmer 
2. ledd: Først del av forslaget falt, og det ble ikke votert over finansieringsløsning.  
 

Runolv Stegane (V) fremmet følgende forslag: 
1. Sigdal kommune har lenge vært i en situasjon der det finnes svært få attraktive 

boligtomter i nedre del av kommunen. Kommunestyret har gjentatte ganger ved 
budsjettbehandling bedt om konkret handling. Det forventes at både administrasjonen og 
politisk ledelse nå tar tak i saken og handler slik kommunestyret minst fem (5) ganger har 
gjort vedtak om ved budsjettbehandling (første gang ved budsjettbehandling i 2007) 

 
2. Det tas initiativ overfor private grunneiere med tanke på å få i gang arbeid med nye 

boligfelt i nedre del av kommunen og i Prestfoss. I arbeidet vurderes et eventuelt 
samarbeid med private grunneiere om utbygging, jf. vedtak i kommunestyret ved 
budsjettbehandling i 2010, 2011, 2012 og 2013. Det presiseres at det med ”boligfelt i 
nedre del av kommunen” betyr at det må være nærmere Modum-delet enn Nerstad. Sak 
legges fram for kommunestyret i 1. halvår 2015.      

 
Votering 
Forslaget falt, med 5 mot 16 stemmer.  
 
Torstein Aasen (Sp), fremmet følgende forslag 
Administrasjonen kommer tilbake med en sak til første møte i formannskapet etter nyttår der 
de ser om det er mulig at kommunen skal engasjere seg sterkere i boligutbygging i bygda. 
Kommunen skal gå i dialog med evt utbyggere for å se på om det kan være mulig med ett 
samarbeid på boligutvikling/bygging. 
 
Votering 
Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
 
Videre behandling av formannskapets forslag til vedtak: 
Rådmannen fremmet innspill til redaksjonell endring i formannskapets forslag til 
vedtak første punkt, hvor kulepunkter i punkt 1 slettes. Forslag punkt 1 lyder da kun: 
 

Ved beregning av forskuddsskatt for 2015 gjelder høyeste tillatte satser. 
 
Kommunestyret hadde ingen innvendinger til dette, og voterte videre over forslagene 
som følger. 
Punkt 1-9, enstemmig vedtatt 
 
Punkt 9-16, enstemmig vedtatt 
 
Punkt 17-22, enstemmig vedtatt 



 

 15

SIGDAL KOMMUNE 

 
Formannskapets forslag til budsjett, samlet sett, med tillegg fra voteringer 
innledningsvis ble tatt opp til samlet votering. 
  
Budsjett 2015 ble vedtatt med 16 mot 5 stemmer. 
 
Kommunestyrets vedtak: 

1. Ved beregning av forskuddsskatt for 2015 gjelder høyeste tillatte satser. 

2. Det bevilges kroner 3.301.000,- fra aktuelt disposisjonsfond, som bidrag til 
finansiering av total budsjettramme 2015. 

3. Forslag til budsjett for Sigdal kommune vedtas slik det går fram av 
budsjettskjema 1a og 1b, 2a og 2b. 

4. Satsene for foreldrebetaling SFO prisjusteres med 3 %.   

5. Egenandelen for kulturskolen prisjusteres med 3 %. 

6. Rammetimetallet økes med to timer til 1194 timer pr. uke på bakgrunn av økt 
timetall til valgfag.  

7. Tilskuddet til registrerte trossamfunn settes til kr 532,- pr medlem for 2015. 

8. Gebyrer for vann, avløp og renovasjon vedtas i tråd med detaljerte satser i 
fremlagte prisliste, forslag 2015. 

9. Gebyr for slamtømming vedtas i tråd med detaljerte satser i fremlagte prisliste, 
forslag 2015. 

10. Gebyr for private reguleringsplaner vedtas i tråd med detaljerte satser i 
fremlagte prisliste, forslag 2015. 

11. Gebyr for byggesaksbehandling og utslipp vedtas i tråd med detaljerte satser i 
fremlagte prisliste, forslag 2015. 

12. Gebyr for kart og oppmåling vedtas i tråd med detaljerte satser i fremlagte 
prisliste, forslag 2015. 

13. Fellingsavgifter for elg og hjort beholdes uendret med kr 400,- for voksen elg, kr 
230,- for elgkalv, kr 300,- for hjort og kr 180,- pr. hjortekalv.  

14. Feiegebyrene, og gebyr for behandling av søknader om tillatelse til handel med 
fyrverkeri justeres til priser som fremgår av sakens vedlegg og detaljer der, 
gjennomsnittlig prisøkning på 2,1 prosent. 

15. Forslag til budsjett for Sigdal Energi for 2015 vedtas. Det budsjetteres med 
utbetaling av utbytte fra Sigdal Energi i 2015 på kr 800.000,-. 
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16. Fullmakt til budsjettjustering: 

a. Hovedutvalgene gis fullmakt til å omdisponere midler mellom tjenester 
innenfor samme planområde. Formannskapet har denne fullmakten for 
planområde 1 og 2.  

b. Rådmannen gis fullmakt til å omdisponere midler innenfor den enkelte 
tjeneste innenfor det samme planområde. 

17. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp aktuelle lån i tråd med vedtatt 
investeringsplan for 2015 i lys av den fremdrift og det likviditetsbehov som 
oppstår ved iverksetting av vedtatte tiltak. (Jfr budsjettdokument del I, pkt 3.1) 

18. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på inntil kr 3.000.000,- i Husbanken til 
Startlån. 

19. Budsjetthefte 2 side 69. Punkt 2320 Helsestasjon. Forslag til endring av ordlyd i 
punkt 2320 Helsestasjon. 5. og 6. linje endres til: helsestasjons- og 
skolehelsetjeneste. Tildelte midler 245.000 kr brukes uavkortet til å styrke 
skolehelsetjenesten.  

20. Vi vil i fremtiden trenge frivillige som er villige til å yte en ubetalt innsats på 
omsorgsfeltet. Administrasjonen gjør en analyse av hvordan frivillig innsats kan 
inkorporeres i profesjonelle løsningsmodeller. 

21. Tidligere behandlet sak vedr omdisponering av prosjekt 030050 «Carport 
hjemmetjenester» korrigeres. Hele beløpet tidligere avsatt til Carport 
Hjemmetjenester, kr 250.000,- omdisponeres til 030010 Utvidelse av 
Sigdalsheimen.  

22. Låneopptak i 2015 reduseres med kr. 200.000,-. Prosjektet 950074 Vatnås kirke, 
tilskudd toalett finansieres med bruk av disposisjonsfond. 

23. Administrasjonen kommer tilbake med en sak til første møte i formannskapet 
etter nyttår der de ser om det er mulig at kommunen skal engasjere seg sterkere 
i boligutbygging i bygda. Kommunen skal gå i dialog med evt utbyggere for å se 
på om det kan være mulig med ett samarbeid på boligutvikling/bygging. 

 
 
 
KS-79/14   
PROSESS FOR SIGDAL KOMMUNES ARBEID MED KOMMUNEREFORMEN 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
 

1. Sigdal Kommune vil i tråd med regjeringens føringer delta i utredningsarbeid og 
drøftinger knyttet til kommunereformen, i dialog med aktuelle kommuner rundt oss. 
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Sigdal kommune har merket seg rollene som Fylkesmannen og KS er tildelt i 
prosessen, og vil benytte seg av disse ressursene i de ulike delene av arbeidet.  

2. Sigdal kommune skal selv være pådriver for de initiativ og lokale prosesser som 
kommunen ønsker å ta del i.   

3. Styringsgruppe for arbeidet med kommunereform er formannskapet. Formannskapet 
delegeres myndighet til selv å oppnevne forhandlingsutvalg i reformarbeidet, om det 
skulle bli aktuelt. Kommunestyret informeres løpende om arbeidet. 
 

4. Styringsgruppen vurderer sentrale spørsmål i veileder for utredning og prosess 
«Veien mot en ny kommune», som grunnlag for oppdrag til administrasjonen i videre 
arbeid med analyser og informasjonsgrunnlag.   
 

5. Det utarbeides en nærmere fremdriftsplan i samsvar med nasjonal fremdrift, herunder 
en plan for god dialog med medarbeidere, innbyggere, foreningsliv og næringsliv. 
 

 
 
Behandling: 
Runolv Stegane (V) fremmet følgende tilleggsforslag til vedtak: 
Ordfører tar kontakt med Krødsherad og Modum for å få en avklaring om det er aktuelt med 
en prosess mellom kommunene i Midt-Fylket. 
 
Henrik Fremgård (Sp) fremmet følgende tilleggsforslag til R. Steganes forslag: 
Sigdal inviterer også Rollag, Flesberg og Nore og Uvdal til samtaler. 
 
Ordfører, Kari Ask (Sp) fremmet følgende tilleggsforslag: 
Formannskapet som styringsgruppe arrangerer et planleggingsmøte første uke i januar. 
 
Ordfører, Kari Ask (Sp) fremmet følgende tilleggsforslag: 
Forslag om å gjennomføre styringsgruppemøte torsdag 8. januar. 
 
Votering 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Tilleggsforslag fra R. Stegane (V), enstemmig vedtatt. 
 
Tilleggsforslag fra H. Fremgård (Sp), enstemmig vedtatt.  
 
Tilleggsforslag fra Ordfører, enstemmig vedtatt.  
 
Kommunestyrets vedtak: 

1. Sigdal Kommune vil i tråd med regjeringens føringer delta i 
utredningsarbeid og drøftinger knyttet til kommunereformen, i dialog med 
aktuelle kommuner rundt oss. Sigdal kommune har merket seg rollene som 
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Fylkesmannen og KS er tildelt i prosessen, og vil benytte seg av disse 
ressursene i de ulike delene av arbeidet.  

2. Sigdal kommune skal selv være pådriver for de initiativ og lokale prosesser 
som kommunen ønsker å ta del i.   

3. Styringsgruppe for arbeidet med kommunereform er formannskapet. 
Formannskapet delegeres myndighet til selv å oppnevne forhandlingsutvalg i 
reformarbeidet, om det skulle bli aktuelt. Kommunestyret informeres 
løpende om arbeidet. 
 

4. Styringsgruppen vurderer sentrale spørsmål i veileder for utredning og 

prosess «Veien mot en ny kommune», som grunnlag for oppdrag til 
administrasjonen i videre arbeid med analyser og informasjonsgrunnlag.   
 

5. Det utarbeides en nærmere fremdriftsplan i samsvar med nasjonal fremdrift, 
herunder en plan for god dialog med medarbeidere, innbyggere, foreningsliv 
og næringsliv. 

 
6. Ordfører tar kontakt med Krødsherad og Modum for å få en avklaring om 

det er aktuelt med en prosess mellom kommunene i Midt-Fylket. 
 

7. Sigdal inviterer også Rollag, Flesberg og Nore og Uvdal til samtaler. 
 

8. Formannskapet som styringsgruppe arrangerer et planleggingsmøte første 
uke i januar. 

 
 
 
KS-80/14   
OMDISPONERING AV MIDLER PLANOMRÅDE 3 OPPVEKST OG KULTUR 2014 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Gjenstående beløp på kr 27 170,- på tjeneste 2220 prosjekt 920032 »Lakkering av gulv på 
baser på Prestfoss skole», omdisponeres til innkjøp av toaletter på Prestfoss skole. 
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Gjenstående beløp på kr 27 170,- på tjeneste 2220 prosjekt 920032 »Lakkering av gulv 
på baser på Prestfoss skole», omdisponeres til innkjøp av toaletter på Prestfoss skole. 
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KS-81/14   
BUDSJETTJUSTERING PLANOMRÅDE 3 OPPVEKST OG KULTUR 2014 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Prosjekt 950073 Nytt gulv Sigdalshallen avsluttes med et mindre forbruk på kr. 313.520. 
Prosjekt 950020 Eggedal samfunnshus rehabilitering avsluttes med et merforbruk på 
kr.12.868 som dekkes av mindre forbruk på pr. 950073. 
Kr 100.500 benyttes til merforbruk på Kultur i forbindelse med større uforutsette 
vedlikeholdskostnader 2014.  
Resterende kr. 200.152 skal avsettes til disposisjonsfond. 
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Prosjekt 950073 Nytt gulv Sigdalshallen avsluttes med et mindre forbruk på 
kr. 313.520. 
Prosjekt 950020 Eggedal samfunnshus rehabilitering avsluttes med et merforbruk på 
kr. 12.868 som dekkes av mindre forbruk på pr. 950073. 
Kr. 100.500 benyttes til merforbruk på Kultur i forbindelse med større uforutsette 
vedlikeholdskostnader 2014.  
Resterende kr. 200.152 skal avsettes til disposisjonsfond. 
 
 
 
KS-82/14   
UTVIKLINGSAVTALE MED BUSKERUD NÆRINGSHAGE 2015 - 2017 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Sigdal kommune fornyer sin nåværende utviklingsavtale med Buskerud Næringshage for 
2015, 2016 og 2017 som omsøkt med kroner 200.000,- pr år. Midlene til en utviklingsavtale 
med Næringshagen dekkes av renteinntekter fra innestående midler på fond, næringsrettede 

utviklingsmidler (pt fond satt av til «renter forskuttering vei»).  
 
Rådmannen delegeres å sluttforhandle og inngå en treårig avtale med utgangspunkt i 
foreliggende forslag til avtaletekst, vedtak og innhold i herværende sak.   
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
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Sigdal kommune fornyer sin nåværende utviklingsavtale med Buskerud Næringshage 
for 2015, 2016 og 2017 som omsøkt med kroner 200.000,- pr år. Midlene til en 
utviklingsavtale med Næringshagen dekkes av renteinntekter fra innestående midler på 
fond, næringsrettede utviklingsmidler (pt fond satt av til «renter forskuttering vei»).  
 
Rådmannen delegeres å sluttforhandle og inngå en treårig avtale med utgangspunkt i 
foreliggende forslag til avtaletekst, vedtak og innhold i herværende sak.   
 
 
 
KS-83/14   
REVIDERT AVTALE OM VERTSKOMMUNESAMARBEID - RINGERIKE 
INTERKOMMUNALE LEGEVAKT 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Under forutsetning av likelydende vedtak i alle samarbeidskommunene, godkjenner Sigdal 
kommune at Flå kommune etableres som fullverdig deltager i Ringerike interkommunale 
legevakt. Vedlagt revidert samarbeidsavtale mellom partene godkjennes. 
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Under forutsetning av likelydende vedtak i alle samarbeidskommunene, godkjenner 
Sigdal kommune at Flå kommune etableres som fullverdig deltager i Ringerike 
interkommunale legevakt. Vedlagt revidert samarbeidsavtale mellom partene 
godkjennes. 
 
 
 
KS-84/14   
SLUTTRAPPORT PROSJEKT 050030 TVEITENSAMLINGENE 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Prosjektet 050030 ”Tveiten samlingene- Oppgangssaga ” avsluttes. Prosjektet går i balanse i 
forhold til budsjett. 
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Prosjektet 050030 ”Tveiten samlingene- Oppgangssaga ” avsluttes. Prosjektet går i 
balanse i forhold til budsjett. 
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KS-85/14   
BUDSJETTJUSTERING INVESTERINGSPROSJEKTER 2014 PLANOMRÅDE HELSE 
OG SOSIAL 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Det foretas en budsjettjustering fra prosjekt 030001 Trygghetsalarmer på mobil til prosjekt 
030012 Innkjøp PDA til hjemmetjenesene på kr 140.000,-.  
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Det foretas en budsjettjustering fra prosjekt 030001 Trygghetsalarmer på mobil til 
prosjekt 030012 Innkjøp PDA til hjemmetjenesene på kr 140.000,-.  
 
 
 
 
KS-86/14   
OMDISPONERING FRA PROSJEKT 930051 TIL 930070 PLANOMRÅDE HELSE OG 
SOSIAL 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Mindreforbruk på kr 30.892,- fra prosjekt 930051 Gulv Tono, omdisponeres til prosjekt 
930070 Bad Bjørkealleen.  
 
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Mindreforbruk på kr 30.892,- fra prosjekt 930051 Gulv Tono, omdisponeres til 
prosjekt 930070 Bad Bjørkealleen.  
 
 
 
KS-87/14   
GODKJENNING ETTER MILJØRETTET HELSEVERN - SKOLE 
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Hovedutvalgets forslag til vedtak: 
Alle grunnskolene i Sigdal godkjennes etter forskrift om miljørettet helsevern. 
 
Behandling: 
Hovedutvalgets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Alle grunnskolene i Sigdal godkjennes etter forskrift om miljørettet helsevern. 
 
 
 
KS-88/14   
HØRING- FORSLAG OM Å OPPHEVE KONSESJONSLOVA OG BOPLIKTA 
 
 
Hovedutvalgets forslag til vedtak: 
Gjeldende konsesjonslov bidrar til å ivareta viktige nasjonale verdier som økt 
matproduksjon, matvaresikkerhet, bosetting, robuste driftsenheter, en god eierstruktur samt 
lokalt eierskap. Det vil derfor være fornuftig å opprettholde/videreføre konsesjonslova og 
boplikta for å kunne ivareta de samfunnsinteresser som ligger i forvaltning av 
landbrukseiendommer. Sigdal kommune ser at det kan være rom for revidering og 
forenkling, men å oppheve hele lova samt reglene om boplikt uten og grundig ha utreda 
hvilke konsekvenser dette vil gi er ikke ønskelig. Spesielt er dette viktig mht hvilke 
eierstruktur vi ønsker å ha i landbruket i framtida.  
 
 
Behandling: 
Åse Lene Echoff (H) fremmet følgende forslag til vedtak; 
Sigdal kommune støtter forslaget fra Landbruks og matdepartementet om å oppheve 
konsesjonsloven og bestemmelsene om boplikt i Odelsloven. 
 
Rune Nikolaisen (V) fremmet følgende forslaget som tillegg til Echoff; 
Sigdal kommune har i mange år praktisert på best mulig måte, men ser nå at det er tid for å 
prøve nye tiltak for å øke bolysten i vår kommune. Sigdal kommune stiller seg såldes 
positive til høringsutkastet.  
 
De to forslagene ble slått sammen og votert for under ett. 
 
Votering 
Det ble stemt alternativt over hovedutvalgets forslag til vedtak og sammenslått forslag som 
fremgår over.  
 
Hovedutvalgets forslag ble vedtatt, med 13 mot 8 stemmer, alternativt forslag falt.  
 
Kommunestyrets vedtak: 
Gjeldende konsesjonslov bidrar til å ivareta viktige nasjonale verdier som økt 
matproduksjon, matvaresikkerhet, bosetting, robuste driftsenheter, en god eierstruktur 
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samt lokalt eierskap. Det vil derfor være fornuftig å opprettholde/videreføre 
konsesjonslova og boplikta for å kunne ivareta de samfunnsinteresser som ligger i 
forvaltning av landbrukseiendommer. Sigdal kommune ser at det kan være rom for 
revidering og forenkling, men å oppheve hele lova samt reglene om boplikt uten og 
grundig ha utreda hvilke konsekvenser dette vil gi er ikke ønskelig. Spesielt er dette 
viktig mht hvilke eierstruktur vi ønsker å ha i landbruket i framtida.  
 
 
 
 
KS-89/14   
MELDINGER 
 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
Meldingene tas til orientering. 
 
Behandling: 
Det ble etterlyst protokoll fra Kontrollutvalget på KUBIS sine sider med papirer fra Sigdal.  
 
Rådmannens forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Meldingene tas til orientering. 
 
 
 
KS-90/14   
KJØP AV BOLIGAREAL (GNR 23 BNR 12) PÅ NERSTAD 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Sigdal kommune erverver arealet til Hans Nordheim (gnr 23 bnr 12) som boligareal for en 
pris av kr. 100,- per m2 uten erstatning. I tillegg forbeholder grunneier matjord fra 
fellesareal.      
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Sigdal kommune erverver arealet til Hans Nordheim (gnr 23 bnr 12) som boligareal for 
en pris av kr. 100,- per m2 uten erstatning. I tillegg forbeholder grunneier matjord fra 
fellesareal.    
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KS-91/14   
VANN OG AVLØP, DJUPSJØEN/SOLESETEROMRÅDET 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Forslag til uttalelse (vedlagt i eget dokument), med møtebok fra herværende sak, oversendes 
Krødsherad kommune. 
Med følgende korrigering av tekst: 
«fjerde avsnitt; første leddsetning «Sigdal kommune støtter….» fjernes. Resten av avsnittet 
«Det synes å være den løsningen….» hektes opp som avslutning på tredje avsnitt.» 
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Forslag til uttalelse (vedlagt i eget dokument), med møtebok fra herværende sak, 
oversendes Krødsherad kommune. 
 
 
 
KS-92/14   
KOMMUNESTYRE- OG FYLKESTINGSVALG 2015 - FASTSETTING AV VALGDAG 
 
 
Formannskapets forslag til vedtak: 
Kommune- og fylkestingsvalg i Sigdal kommune, høsten 2015, avvikles over to dager. 
Valglokaler holdes åpne søndag 13. september og valgdagen mandag 14. september. 
 
 
Behandling: 
Formannskapets forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Kommune- og fylkestingsvalg i Sigdal kommune, høsten 2015, avvikles over to dager. 
Valglokaler holdes åpne søndag 13. september og valgdagen mandag 14. september. 
 
 
 
KS-93/14   
VALG AV SAKKYNDIG NEMND, KLAGENEMND OG VARA FOR BEHANDLING 
EIENDOMSSKATT 
 
 
Valgkomiteen legger fram forslag i møtet.  
 
Behandling: 
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Ordfører forespurte kommunestyret om det var innvendinger mot behandling av saken. 
Enstemmig vedtatt å behandle sak fremlagt i møtet. 
 
Valgkomiteens forslag til vedtak ble presentert i møtet. 
 
Valgkomiteens forslag til vedtak, enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak: 
Sakkyndig nemnd: 
Leder:       Ole Helgerud    
Nestleder:  Hilde Roland  
Medlem:      Anders Flågan  
  
Vara:  1.   Helge Sund Danielsen 
 2.   Alf Kauserud  
 3.   Knut Tore Eidal 
  
Klagenemnd: 
Leder:    Håkon Frøvold         
Nestleder:     Guttorm Tovsrud 
Medlem:     Knut Helge Kaugerud 
  
Vara:  1.   Magne Jørgensrud 
 2.   Randi Trøseng 
 3.   Lars Foss 
 
 
 


